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Verslag van de openbare vergadering van het algemeen bestuur van Recreatieschap Twiske-Waterland, 
gehouden op 2 december 2021 via Microsoft Teams

Mevrouw S. Groenewoud - Gemeente Amsterdam (voorzitter)
De heer W. Breunesse - Gemeente Zaanstad (bestuurslid)
De heer E. Heinrich - Gemeente Landsmeer (bestuurslid)
De heer R.J. Monen - Gemeente Oostzaan (bestuurslid)
De heer M.T.A. Hegger - Gemeente Purmerend (bestuurslid)
De heer H. Boland - Gemeente Waterland (bestuurslid)
De heer J. Gilliam - RNH (directeur)
De heer K. Rood - RNH (programmamanager)
De heer T.S. van der Klei - RNH (programma-adviseur)
De heer D. Wals - RNH (locatiebeheerder)
Mevrouw A. Bruinsma - Allround Officemanagement (verslaglegging)

Afwezig
Mevrouw I. Zaal - Provincie Noord-Holland (bestuurslid)
De heer D.J. Butter - Gemeente Beemster (bestuurslid)
De heer H. Schütt - Gemeente Edam-Volendam (bestuurslid)
De heer J. Schalkwijk - Gemeente Wormerland (bestuurslid)

1 OPENING OPENBARE VERGADERING EN VASTSTELLING AGENDA

De voorzitter, mevrouw Groenewoud, opent de vergadering om 15.00 uur en heet de bestuurders en 
andere aanwezigen welkom. Aanwezigen geven aan geen bezwaar te hebben tegen het opnemen van 
deze vergadering. 

Bericht van verhindering is ontvangen van de heren Schütt en Butter. De heer Hegger geeft aan het 
woord te voeren namens de heer Butter. Mevrouw Zaal en de heer Schalkwijk zouden beiden een deel 
van de vergadering willen bijwonen, maar zijn eveneens verhinderd.
De voorzitter concludeert dat het quorum voor deze vergadering aanwezig is. 

1 a INSPREKERS 

Agendapunten 5d en 8f worden naar voren gehaald om de drie aangemelde insprekers de gelegenheid 
te geven bij die betreffende agendapunten het woord te voeren. Verder wordt de agenda ongewijzigd 
vastgesteld.

1 b GEVOLGEN FUNCTIEWIJZIGING MARIEKE VAN DIJK/INTRODUCTIE OPVOLGER HENDRIK BOLAND 

De heer Boland stelt zich voor. Hij is in augustus benoemd als wethouder in de gemeente Waterland 
voor o.a. recreatie, toerisme en financiën. Hij volgt mevrouw Van Dijk op die een andere functie heeft 
aanvaard. 

1 c FUSIE BEEMSTER MET PURMEREND 

De voorzitter geeft aan dat de gemeente Beemster en Purmerend per 1 januari zullen fuseren. Onder 
agendapunt 8e worden de gevolgen voor de samenstelling van het dagelijks bestuur van het 
recreatieschap besproken.

8 f MEDEDELING OMGEVINGSVISIE OOSTZAAN 

De voorzitter meldt dat de raad van de gemeente Oostzaan op 4 oktober 2021 een motie aangenomen 
waardoor haar omgevingsvisie in gewijzigde vorm opnieuw in procedure moet worden gebracht. De 
essentie van die motie is dat evenementen en de mini-camping niet worden toegestaan in het Twiske. 
Het college van de gemeente is in bijgevoegde brief gewezen op onjuiste aannames in de motie. 



Verslag vergadering AB Recreatieschap Twiske-Waterland 2 december 2021 pagina 2/14

Bovendien heeft de raad zich door onderschrijving van het ambitiedocument gecommitteerd aan de 
gezamenlijke verantwoordelijkheid voor het realiseren van grote opgaven voor natuur en recreatie als 
gevolg van de groei van de MRA-regio. Het college heeft de brief doorgeleid aan de gemeenteraad. 

De voorzitter geeft als eerste inspreker mevrouw Berkhof het woord. 

INSPREKER MEVROUW JOSÉ ANNE BERKHOF NAMENS HART VOOR ’t TWISKE 

Mevrouw Berkhof vertelt dat Hart voor ’t Twiske ook de brief heeft gezien die recreatieschap schreef 
aan het college. Zij stelt dat niet alleen de meerderheid van Oostzaanse raad, maar ook 6000 burgers 
die de petitie van Hart voor ’t Twiske ondertekenden geen evenementen en overnachtingen in ’t Twiske 
willen toestaan. Zij vindt dat het recreatieschap die wens dient te respecteren. De gemeente Oostzaan 
heeft het recht om een eigen beleid te voeren over haar eigen grondgebied. Mevrouw Berkhof stelt dat 
het bestemmingsplan uit 2013 –in tegenstelling tot wat het recreatieschap beweert- juist geen festivals 
en overnachtingen toestaat. Het recreatieschap had dit nooit mogen toelaten zonder ontheffing aan te 
vragen. Deze ontheffing is al jaren niet aangevraagd zo bleek na onderzoek van de Ombudsman. De 
festivals zijn dus al die tijd illegaal gehouden. Zij noemt het een gotspe dat via een nieuwe 
omgevingsvisie verwoede pogingen werden gedaan om alsnog festivals en overnachtingen in het 
Twiske te introduceren. Daarnaast wil het recreatieschap door aanpassing van de zonering 2/3 van ’t 
Twiske tot intensieve zone bestempelen. Dat gaat geheel voorbij aan het feit dat ’t Twiske sinds 2013 
een beschermd Natura2000-gebied is. Dit geldt voor het gehele Twiske, dus van zonering kan sowieso 
geen sprake zijn. In ’t Twiske huizen 120 vogelsoorten en ook de noordse woelmuis is gespot. Men mag 
niets doen wat de overlevingskansen van de beschermde soorten vermindert. Nu zegt men: er is een 
ecologische toets gedaan naar het festival die uitwijst dat gevolgen van het Lentekabinet geen schade 
opleveren. Op grond hiervan is een natuurvergunning voor 5 jaar afgegeven aan het Lentekabinet. 
Maar, Stichting Hart voor ’t Twiske en de landelijk werkende stichting NatuurAlert, die zich sterk maakt 
voor bescherming van Natura2000-gebieden hebben een bezwaar van 23 pagina’s ingediend tegen 
natuurvergunningen. Vervolgens heeft de Hoor- en Adviescommissie besloten dat de 
besluitvormingsprocedure opnieuw moet. De provincie heeft de natuurvergunning in moeten trekken. 
Zij stelt dat dit ook geldt voor de evenementenvergunning van Oostzaan. Besluitvorming moet opnieuw 
en voor alle beleid moet eerst vaststelling plaatsvinden bij de rechter of er al dan niet schade is aan het 
natuurgebied. Ondertussen staat de natuur steeds meer onder druk. Mevrouw Berkhof verwijst 
hiervoor naar het IPBES-rapport waarin staat dat 1 op de 7 miljoen van de soorten uitsterft. De provincie 
maakt zich sterk in het DeltaPlan Biodiversiteit dat zich niet alleen richt op het beschermen, maar ook 
op het herstel van de natuur. U heeft een zorgplicht. Dan gaat het over kosten. Er zijn 1,2 miljoen 
bezoekers die afgelopen zomer tot 1,6 miljoen zijn opgelopen. Dit levert enorm veel 
parkeeropbrengsten op. De opbrengsten van het festival zijn alleen € 70.000 voor het Lentekabinet. De 
camping levert niets op. Er is geen enkele financiële reden om dit toe te staan, maar bovendien het 
belangrijkste zijn de wettelijke kaders en dat is de Natura2000-status als uitgangspunt voor het beleid. 

De voorzitter bedankt mevrouw Berkhof voor de inspraak. 

INSPREKER DE HEER DOUK VOS VAN HET LENTEKABINET FESTIVAL

De heer Douk Vos van Dekmantel, de organisator van het Lentekabinet, vertelt dat zijn organisatie 
graag wil dat het bestaande evenement in ’t Twiske mogelijk blijft, ook met de omgevingsvisie 3.0. 
Dekmantel organiseert sinds 2013 Lentekabinetten in ’t Twiske en er wordt met heel veel respect 
gebruik gemaakt van dit gebied. De regels van de verschillende overheden geven een strikt kader voor 
de mogelijkheden om evenementen in ’t Twiske te organiseren. Een kader waarmee er een goede 
balans is tussen natuur en recreatie. Strikte regels waarmee het gebied wordt beschermd worden 
bijzonder serieus genomen en hier is altijd aan voldaan. 
De heer Vos wil kort iets vertellen over het evenement voordat hij meer gaat vertellen over de 
inspanningen om het gebied te beschermen en de natuur te behouden. 
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Lentekabinet biedt jaarlijks een breed programma. Er zijn diverse genres, zoals disco, soul, jazz, 
wereldmuziek en daarnaast is er een uitgebreid natuurprogramma; kunst, theater, dans en er zijn 
samenwerkingsverbanden met o.a. het stedelijk museum en Eye.  De organisatie wordt gewaardeerd 
om het vegetarische voedselaanbod, en de debatten en discussiepanels georganiseerd over 
maatschappelijke thema’s. Lentekabinet trekt een tolerant en divers publiek dat bovengemiddeld 
geïnteresseerd is in cultuur en natuur. Door het evenement kan een jonge doelgroep op een 
verantwoorde manier genieten van de prachtige omgeving van ’t Twiske. Dat Lentekabinet een 
belangrijke positie inneemt in het Nederlands cultuurlandschap wordt onderschreven door jaarlijks 
goede recensies in bijvoorbeeld het NRC, de Volkskrant, VPRO en Dagblad van het Noorden. 
De afgelopen twee jaar zijn niet makkelijk geweest voor het bedrijf. Corona heeft de branche uitermate 
hard geraakt. Er kon niets georganiseerd worden in Nederland en daarnaast is het proces rond de 
Omgevingsvisie van Oostzaan erg onduidelijk en tijdrovend geweest. Het lijkt alsof er politieke discussie 
gevoerd wordt op onjuiste informatie. Dekmantel is namelijk al bijna 10 jaar een professionele en zeer 
betrouwbare partner van de gemeente, het recreatieschap en ook de provincie. Er wordt alles aan 
gedaan om ecologie, natuurbehoud en duurzaamheid prioriteit te geven. 
Jaarlijks worden door het Lentekabinet onderzoeken verricht in samenwerking met ecologen en twee 
onafhankelijke onderzoeksbureaus, die zijn aangesloten bij keurmerk netwerk Groene Bureaus. Hierbij 
wordt uitgebreid rekening gehouden met het broedseizoen en soortenbescherming, o.a. de woelmuis. 
Beide bureaus hebben in dit kader – los van elkaar – elke keer eenzelfde conclusie getrokken, namelijk 
geen negatieve effecten op de natuur. 
Lentekabinet laat zich intensief begeleiden van de start tot en met het evenement en daar worden 
duidelijke rapporten over opgesteld. Ook daar wordt aangetoond dat er geen sprake is van verstoring. 
Lentekabinet is erg blij met de brief die het recreatieschap op 12 november jl. heeft gestuurd en volgens 
de heer Vos onderstreept dit de goede samenwerking die er altijd is geweest in open dialoog met alle 
partijen in de buurt. Er wordt positief teruggekeken op deze constructieve samenwerking. Hij hoopt dat 
met een open dialoog met alle belanghebbenden, het Lentekabinet op een verantwoorde manier – ook 
in de toekomst –in ’t Twiske kan worden georganiseerd. 

De voorzitter bedankt ook de heer Vos voor zijn inbreng. Ten overvloede wil de zij nog vermelden dat 
het schap niet kan treden in de bevoegdheden van de raad van de gemeente Oostzaan. De discussie 
moet vooral in de gemeenteraad van Oostzaan plaatsvinden. De brief vanuit het schap moet worden 
gezien als aanvulling op de discussie die in die raad nog moet plaatsvinden. 

De heer Hegger merkt op dat hij in herhaling valt, zoals inspreekster mevrouw Berkhof dit ook doet. 
De heer Hegger begrijpt dat de motie is aangenomen, maar de gemeente Oostzaan maakt ook deel uit 
van het recreatieschap; een samenwerkingsverband waarmee men zaken gezamenlijk oppakt. Ook de 
andere gemeenteraden hebben zich uitgesproken. Hij vraagt of mevrouw Berkhof zich bewust is van 
wat de gevolgen kunnen zijn als andere gemeenteraden zich ook gaan uitspreken? In een eerder 
waarderingsonderzoek waarin ook bezoekersaantallen van ’t Twiske zijn opgenomen, staat dat van de 
bezoekers slechts 6% uit Purmerend komt. Voor Beemster is dit nog minder. Hij vraagt of mevrouw 
Berkhof dan niet bang is dat wanneer de gemeente Purmerend een evenement heel belangrijk vindt, 
Purmerend mogelijk haar participantenbijdrage gaat herzien? 
De heer Hegger vraagt de heer Vos een aantal voorbeelden te noemen waaruit blijkt welke 
beschermende maatregelen worden genomen door het Lentekabinet om het evenement goed te 
kunnen blijven uitvoeren zonder dat schade wordt berokkend aan de natuur. 

Mevrouw Berkhof begrijpt de zorg over de financiën en zij stelt dat de opbrengst van het Lentekabinet 
€ 70.000 is. Op de totale begroting is dat zeer weinig. Camping Twiske Haven brengt helemaal niets op. 
De afgelopen jaren zijn er 400.000 meer bezoekers geweest en dit levert veel extra parkeerinkomsten 
op. Er hoeven daarom geen zorgen te zijn dat er een tekort is als het festival wegvalt. Voor haar is 
leidend dat de natuur beschermd wordt tegen de stikstof die 32.000 mensen en de opbouw van een 
festival produceren in een overbelast gebied. Vogels hebben geen oordopjes, ondanks de goede 
bedoelingen van de heer Vos. 100 decibel is schadelijk voor vogels die maximaal 50 decibel kunnen 
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verdragen. Zelfs haar eigen zoon heeft gehoorschade opgelopen toen hij vergeten was oordopjes mee 
te nemen. Dus hoe is dit voor de dieren? 

De heer Hegger constateert dat hij geen antwoord op zijn vraag heeft gekregen. De heer Hegger vraagt 
nogmaals aan mevrouw Berkhof of zij zich bewust is dat ook andere gemeenteraden besluiten nemen 
over recreatieschap Twiske-Waterland. Uiteraard gaan die niet over het grondgebied, maar zij hebben 
er wel een belang bij. De heer Hegger vraagt nogmaals of mevrouw Berkhof zich realiseert dat een 
verbod op evenementen en kamperen, gemeenten kan aanzetten tot aanpassen van hun deelname 
aan de gemeenschappelijke regeling. 
Mevrouw Berkhof vult het in dat de grootste zorg van gemeenten is hoe zij de begroting dekkend 
krijgen en dat is een hele terechte zorg, omdat alle gemeenten begrotingstekorten hebben door de 
decentralisatie van rijkstaken. De heer Hegger constateert dat weer geen antwoord wordt gegeven. 
Mevrouw Berkhof geeft aan dat ook de gemeente Purmerend zich moet houden aan de wettelijke 
beperkingen die Natura-2000 stelt. De voorzitter geeft aan dat dit ook gebeurt. Mevrouw Berkhof 
merkt op dat de vergunning door de provincie is ingetrokken en dat er nu geen vergunning is. 
De heer Hegger constateert dat hij genoegen moet nemen met het feit dat mevrouw Berkhof geen 
antwoord geeft op zijn vraag. 

De heer Vos wil het misverstand wegnemen dat het Lentekabinet op verzoek van de provincie de 
vergunning zelf heeft ingetrokken. Het is de hoorcommissie die heeft aangegeven dat procedure niet 
juist is gevoerd. De provincie is de procedure voor vergunningverlening opnieuw gestart. 
Op de vraag naar de maatregelen die het Lentekabinet neemt om te voldoen aan de strikte regels 
binnen de Wet natuurbescherming stelt de heer Vos: er loopt een onafhankelijke ecoloog mee van kop 
tot staart tijdens het festival. Dit betekent dat vóór het festival een monitoring plaatsvindt door in kaart 
te brengen waar de broedvogels zitten. Hier wordt de opbouw op aangepast en hier wordt een 
uitgebreide rapportage van gemaakt. Na afloop wordt ook tot tweemaal toe door een ecoloog gekeken 
wat er gebeurt met een nest en hoe de vogels zich gedragen. Uit alle jaarlijkse onderzoeken is nog 
nooit gebleken dat er verstoring heeft plaatsgevonden of dat een nest is verlaten. Stikstof is een 
probleem waar niet alleen de bouw tegenaan loopt, maar het Lentekabinet ook als evenement. 
Lentekabinet gebruikt de meest vooruitstrevende technieken voor haar evenement waarmee de 
stikstofuitstoot met 90% is teruggebracht. Hiermee wordt ruim voldaan aan de norm van wat is 
toegestaan in het gebied. Sterker nog: de invloed op stikstofgevoelige gebieden is 0,0 en hier zijn 
openbare rapportages van. 

De heer Hegger bedankt de heer Vos voor het antwoord. 

De voorzitter zegt dat het recreatieschap graag ziet dat de gemeente Oostzaan in lijn haar bijdrage 
blijft leveren. Het is in niemands belang dat participanten zich gaan onttrekken aan de doelstellingen 
van de gemeenschappelijke regeling die kortgeleden met instemming van alle raden zijn vastgelegd in 
het Ambitiedocument. Dit is dus ook door de gemeente Oostzaan bekrachtigd. 

De heer Monen bevestigt dat de brief is doorgestuurd aan de gemeenteraad. Er gaat een aangepaste 
versie van de omgevingsvergunning 3.0 opnieuw in procedure. Dit betekent ook dat er een zienswijze 
procedure gaat lopen en bezwaren en opmerkingen van belanghebbenden kunnen daarom opnieuw 
worden ingebracht. Dit wordt dan voorzien van een reactie. De heer Monen gaat ervan uit dat hier ook 
door het recreatieschap gebruik van wordt gemaakt. Duidelijk is dat de doorlooptijd nog enige tijd in 
beslag zal nemen. De verwachting is dat de finale besluitvorming in april 2022 plaatsvindt. 

De heer Hegger gaat ervan uit dat iedere gemeenteraad, dan wel college, ook afzonderlijk kan reageren 
met een zienswijze. De heer Monen geeft aan dat alle belanghebbenden een zienswijze kunnen 
indienen. Dit betekent dat individuele gemeenten dit ook naast het schap kunnen doen als zij dit willen. 
De heer Hegger merkt op dat dit dan bij deze een oproep is. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de ontwikkelingen rondom het ontwerp van de 
omgevingsvisie van de gemeente Oostzaan. 
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5 d MEDEDELING STAND VAN ZAKEN UITGIFTE DE MARSEN 

De voorzitter licht toe dat in vervolg op de aanbestedingsprocedure, ten tijde van deze vergadering 
een concept van een intentieovereenkomst wordt opgesteld voor verkoop en de start van ontwikkeling 
van de Marsen. Hiervoor zijn de nodige vragen bij de diverse gemeenten en provincie binnengekomen. 
De voorzitter wil daarom eerst het woord geven aan een inspreker. 

INSPREKER MEVROUW FLOOR VAN DER VLIST

Mevrouw van der Vlist is moeder van Romijn, een van de 30 - 35 cliënten die dagbesteding genieten op 
de Marsen. Zij maakt zich grote zorgen over de continuïteit van deze zorgverlening.
Toen De Marsen in de verkoop ging, stond in de advertentie: “zorgaanbieder gezocht”.
Nu blijkt het recreatieschap zaken te doen met een vastgoedondernemer gaat, met ambitieuze plannen 
voor de boerderij. Veel ouders en verzorgers zijn blij dat iemand toekomst ziet in de Marsen. Tegelijk 
weten ze dat een vastgoedondernemer, géén zorgaanbieder is.
Herhaalde keren is de ouders en verzorgers door die partij verzekerd dat de huidige clientèle wordt 
overgenomen en de dagbesteding wordt voortgezet. Maar de onzekerheid blijft.
Mevrouw van der Vlist stelt dat de groep jongeren bestaat uit 35 individuen, met allemaal een eigen 
zorgvraag. Dit is geen inboedel die je even van de ene eigenaar naar de andere overhevelt.
Bovendien zegt de garantie voor ‘dagbesteding’ niet zoveel. Op deze boerderij gebeurt echt veel meer 
dan “mensen lekker bezig houden” . De jongeren werken er, maken zich nuttig, worden uitgedaagd en 
krijgen de kans te groeien, en daarnaast krijgen ze de zorg, aandacht en begeleiding die ze nodig 
hebben. Alle 35 jongeren op zich hebben een eigen zorgplan, en worden ingezet op gebieden waar ze 
talent, of interesse voor hebben.
Ouders zijn gemotiveerd en betrokken bij de continuïteit. Velen hebben jaren moeten zoeken naar een 
geschikte plek voor hun kind en iets dergelijks is er gewoon niet in deze regio. Zij willen garanties voor 
de continuïteit én de kwaliteit van de zorg voor deze jongeren. 
Ouders en verzorgers pleiten dan ook voor gesprekken tussen de nieuwe eigenaar en Wouter Joop, die 
op dit moment die zorg en dagbesteding invult. Dat is belangrijk, want wat hij in de afgelopen jaren 
heeft opgebouwd, kan en mag niet zomaar opzij worden geschoven. Er zit heel veel tijd, liefde en 
toewijding in deze zorgboerderij. Er is een schat aan kennis en ervaring opgebouwd. Laten we deze 
gebruiken. Het is de basis van een succesvolle voortzetting van de zorg en van de dagbesteding.
Vergeet ook niet: de zorg op deze plek ís zo goed, dankzij de boerderij van Wouter, en dankzij het werk 
dat deze boerderij met zich meebrengt: de jongeren verzorgen de dieren, ze zaaien en oogsten groenten 
en fruit, ze verkopen deze oogst in de eigen boerderijwinkel, de jongeren houden de stallen schoon, 
scheppen poep, halen de koeien van het land, geven de varkens een modderbad, en halen de eieren op 
bij de kippen.
Ouders en verzorgers zien graag constructieve gesprekken tussen Wouter Joop en de nieuwe eigenaar, 
tussen Wouter en het Recreatieschap en met andere partijen, zoals wellicht de Raphaelstichting, die 
een bijdrage kunnen leveren aan het realiseren van de zorgwoningen, waar al zolang over gepraat 
wordt. Constructieve gesprekken, zodat De Marsen toekomstbestendig is, en voor heel lange tijd de 
zorg aan hun kinderen kan geven, die ze echt hard nodig hebben.

De voorzitter bedankt mevrouw Van der Vlist voor haar bijdrage en stelt dat als één van de 
voorwaarden voor uitgifte is meegegeven dat de kwetsbare gebruikers van De Marsen daar moeten 
kunnen blijven op een manier die bij hen past. Iedereen onderkent het belang ervan.
Het bestuur is al bijna 10 jaar bezig om ontwikkeling van De Marsen tot woonzorgvoorziening goed 
onder te brengen. Het recreatieschap is als overheid verplicht om dit openbaar en marktconform uit 
te geven. Zij kan dit niet 1:1 aan de huidige gebruiker uitgeven. De geselecteerde ontwikkelaar voldoet 
aan de gestelde kwalitatieve criteria en kiest zelf voor een zorgpartij die gaat huren van de 
ontwikkelaar. Het recreatieschap stelde als voorwaarde de dagbesteding zo goed als mogelijk wordt 
gecontinueerd. Er hebben inmiddels drie gesprekken met de initiatiefnemer plaatsgevonden en dat 
zijn goede gesprekken geweest. Zo ook met Wouter Joop en het is de bedoeling hem in het verdere 
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traject te blijven betrekken. Men heeft elkaar nodig; ook bij de dagbesteding. Het doel is om van De 
Marsen een succesvolle woonzorg- en werkplek te maken. De verwachting dat de 
intentieovereenkomst binnenkort wordt gesloten. Dat wordt ook zeker met de ouders 
gecommuniceerd. Vervolgens komt er een Programma van Eisen en ook daar wordt goed afstemming 
gezocht met de (potentiële) gebruikers. Als er een Intentieovereenkomst wordt gesloten met de 
zorgaanbieder, vindt óók weer communicatie plaats met ouders van de bewoners. 

De heer Hegger waardeert het dat mevrouw Van der Vlist zich hard maakt voor goede zorg aan haar 
kind en vraagt hoe zij op de hoogte is gesteld van de verkoop. Mevrouw Van der Vlist heeft vrij snel 
contact opgenomen met het recreatieschap en heeft begrepen dat men de intentie heeft de 
dagbesteding voort te zetten, maar er zijn zorgen over de kwaliteit van die zorg. Zij hoopt dat er uit de 
gesprekken tussen het recreatieschap, de nieuwe eigenaar en Wouter Joop een hele mooie 
samenwerking uit komt. De heer Hegger vraagt of mevrouw Van der Vlist meer gerustgesteld is door 
de uitleg door de voorzitter. Mevrouw Van der Vlist was vooral blij te horen dat het woord “zorg” in de 
mond wordt genomen boven dagbesteding en dat het echt gaat om continuïteit. Voor haar is het heel 
belangrijk dat er vanuit het recreatieschap een garantie komt dat de continuïteit centraal staat. Wat er 
nu op de boerderij wordt verzorgd, is in 8 of 9 jaar opgebouwd. Het is belangrijk is die kennis en ervaring 
te gebruiken en hierop verder te bouwen. 

De heer Breunesse bedankt mevrouw van der Vlist voor de heldere en betrokken woorden en vraagt 
welke garanties de ouders graag zouden willen zien om die te kunnen opnemen in verdere afspraken 
met de zorgboerderij. 
Mevrouw Van der Vlist zegt dat de ouders bang zijn voor onderschatting en daardoor een kwalitatieve 
achteruitgang van de dagbesteding: invullen met platgezegd, konijntjes knuffelen, spelletjes doen en 
lekker spelen in de openlucht. Er is in elk geval de garantie nodig dat dit niet gaat gebeuren en dat de 
kinderen op dezelfde manier uitgedaagd blijven worden om te groeien in wie zij zijn. Het zijn nu 
jongeren geworden die daadwerkelijk een bijdrage leveren aan de samenleving en niet worden 
weggemoffeld in een hoekje in een natuurgebied en daar een beetje de tijd doorbrengen. Dus de 
continuïteit in hun werk, ontwikkeling en uitdaging gewaarborgd is. Het werkt ook niet om kinderen 
met autisme zomaar iets anders te laten doen. Belangrijk is hen lekker te laten werken, omdat ze daar 
goed in zijn. 

De heer Monen vraagt wat mevrouw Van der Vlist wenst van het recreatieschap als het gaat om de 
informatieverstrekking in de komende periode. Mevrouw Van der Vlist zou graag zo veel mogelijk op 
de hoogte worden gehouden van gesprekken, maar ook als zaken spaak dreigen te lopen. De heer 
Monen stelt voor dat het recreatieschap vooral kan faciliteren. Vanaf het begin is gesteld dat het gaat 
om functiebehoud en het borgen van de positie voor jongvolwassenen/kinderen en ook ouders. De 
heer Monen onderschrijft het belang van heldere communicatie met ouders. Belangrijk is dat er ook 
een luisterend oor is. Mevrouw Van der Vlist vraagt of het de heer Monen duidelijk is dat het bijzonder 
is wat er gebeurt op de boerderij, namelijk een combinatie van zorg en werk. De heer Monen zegt dat 
dit duidelijk is en dat het traject daarom zo is ingestoken. 

Hoewel niet aangemeld als inspreker, krijgt mevrouw T. G. gelegenheid om aanvullend vragen te 
stellen. Zij sluit zich aan bij de woorden van mevrouw Van der Vlist. Zij vraagt of er een ouder bij de 
gesprekken betrokken kan worden om dit geluid steeds naar voren te kunnen brengen. Verder vraagt 
zij of het recreatieschap toezicht houdt op hoe zorg wordt verleend in de toekomst en welke 
zorgtarieven worden gehanteerd. Daarnaast vraagt zij hoe de eindgebruikers of oudergeleding een rol 
kunnen krijgen in de intentieovereenkomst en het besluitvormingstraject. 

De voorzitter bevestigt dat mevrouw Van der Vlist een luisterend oor treft en dat zij hiervoor ofwel 
haar ofwel de heer Heinrich, wethouder van Landsmeer, kan benaderen. Zij vindt het belangrijk dat 
ouders de punten meegeven aan het recreatieschap om die mee te nemen in de intentieovereen-
komsten. Zodra deze zijn gesloten of onverhoopt stagnatie optreedt, vindt opnieuw communicatie 
plaats met de ouders. Dat spreekt voor zich. 
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Na het ondertekenen van de intentieovereenkomst, vindt overleg plaats over het Programma van 
Eisen. Ook hierin kunnen de punten van ouders worden meegegeven. Vervolgens komt er een 
intentieovereenkomst met de zorgaanbieder en ook daarna wordt weer met de ouders 
gecommuniceerd. Ouders kunnen echter niet deelnemen aan de gesprekken tussen het schap en 
ondernemer(s). 

Mevrouw T. G. vraagt of het recreatieschap uiteindelijk toezicht houdt op de uitvoering door de 
vastgoedondernemer. De heer Rood stelt desgevraagd dat voor de uitvoering van zorg 
wettelijke bepalingen en procedures gelden waaraan de zorgaanbieder moet voldoen. Daarin heeft het 
recreatieschap geen bevoegdheid of zeggenschap. Dit betekent ook dat er het recreatieschap geen 
inbreng kan hebben in tariefstelling of invulling van zorg. 
Mevrouw Van der Vlist vult aan dat de tarieven wettelijk zijn vastgesteld waardoor er ook niet zoveel 
speelruimte is. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de stand van zaken rondom de uitgifte van De Marsen met 
als belangrijkste voorwaarde dat het een zorgfunctie moet betreffen en dat de ontwikkeling past 
binnen het vigerende bestemmingsplan. 

8 e VOORSTEL SAMENSTELLING DB EN VICEVOORZITTERSCHAP 

De voorzitter constateert dat de heer Schalkwijk afwezig is, maar dat dit voorstel wel besproken kan 
worden. Per 1 januari 2022 gaat de gemeente Beemster met Purmerend fuseren. Daardoor gaat de 
heer Butter, vertegenwoordiger van de gemeente Beemster, het bestuur verlaten. Daarmee komt zijn 
positie in het dagelijks bestuur vrij. Om te voldoen aan het reglementaire aantal van minimaal vier 
leden, moet per 1 januari 2022 een nieuw lid van het dagelijks bestuur worden benoemd. Bij die 
benoeming moet rekening gehouden worden met de stemgewichten van de deelnemers voor 
financiële en overige onderwerpen. Het voorstel gaat uit van continueren van de uitgangspunten: 
samenstelling op basis van verdeling tussen grote en kleine participanten en geografische spreiding. 
De heer Schalkwijk heeft zich bereid verklaard toe te treden tot het dagelijks bestuur en hiermee ook 
de portefeuilles van de heer Butter over te nemen: vicevoorzitter en financiën. De heer Schalkwijk laat 
weten die rol een mooie opgave te vinden en die met plezier zal invullen. Helaas kan op dit moment 
geen afscheid worden genomen van de heer Butter en de voorzitter wil hier later in deze vergadering 
nog op terug komen om hier goed bij stil te staan.

De heer Hegger sluit aan bij de woorden van de voorzitter. De gemeente Beemster houdt op te bestaan 
en daarmee ook de huidige functie van de heer Butter. Hij heeft collega Butter al eens mogen 
vervangen in het dagelijks bestuur en dat smaakte naar meer. Maar kijkend naar de stemverhoudingen 
is het goed als een kleinere gemeente die rol gaat invullen. Hij ondersteunt de kandidatuur van collega 
de heer Schalkwijk. 

De heer Monen zegt in een stemverklaring, dat hij graag de positie aan de heer Hegger had gegund, 
gelet op zijn woorden. Hij is echter gebonden aan het criterium van geografische spreiding en met pijn 
in zijn hart stemt de heer Monen voor. 

Het algemeen bestuur besluit 
1. Met ingang van 2022 de vertegenwoordiger van gemeente Wormerland te benoemen als lid

van het dagelijks bestuur ter vervanging van de afgevaardigde van de gemeente Beemster;
2. Met ingang van 2022 de vertegenwoordiger van gemeente Wormerland te benoemen als

vicevoorzitter van het dagelijks en algemeen bestuur van Recreatieschap Twiske-Waterland;
3. Kennis te nemen van het verzoek van gemeenten om de vernieuwing van de

gemeenschappelijke regeling in het voorjaar te agenderen.

2 CONCEPT VERSLAG OPENBARE VERGADERING AB 8 JULI 2021

TEKSTUEEL: geen opmerkingen. 
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NAAR AANLEIDING VAN: 

De heer Rood meldt dat er overleg heeft plaatsgevonden met IVN over onder meer het ecologisch 
beheerplan van het recreatieschap en het voorkomen van verstoring van de smientenpopulatie op de 
Stootersplas door waterrecreatie in de overwinteringsperiode. Daarin werd geopperd dat een 
totaalverbod – en dat strikt handhaven- op waterrecreatie in deze periode en het weren van honden 
op stranden en openliggende wandelpaden, de meest effectieve methoden zouden zijn voor het 
voorkomen van verstoring van de Smienten. De gemeenschappelijke conclusie is dat het handhaven 
hiervan heel veel inspanning zal vragen terwijl het effect hiervan niet altijd positief zal zijn. Er werd 
afgesproken samen prioriteit te geven aan bewustwording en voorlichting, te starten in het voorjaar 
en het zomerseizoen te benutten voor publieksinformatie. 

Met Staatsbosbeheer werd afgesproken dat de besproken bankjes in het Purmerbos worden 
vervangen. De heer Hegger spreekt zijn complimenten uit voor dit resultaat. 

Het algemeen bestuur besluit het verslag vast te stellen. 

3 LIJST VAN INGEKOMEN STUKKEN

Het algemeen bestuur besluit het overzicht van ingekomen stukken voor kennisgeving aan te nemen. 

4 VISIE EN UITVOERINGSPROGRAMMA 

4 a VOORSTEL EVALUATIE MEERJARENUITVOERINGSPROGRAMMA

Na het besluit in de vergadering van 8 juli om extra aandacht te geven aan de invulling van het 
Meerjarenuitvoeringsprogramma, zijn ambtelijk en bestuurlijk gesprekken gevoerd met de gemeenten 
om de recreatieve ambities in beeld te brengen. Ook zijn daarvoor de omgevingsvisies en betreffende 
beleidsdocumenten bestudeerd. De resultaten van deze gesprekken en onderzoeken zijn separaat 
besproken en bij het voorstel gevoegd. Gevraagd wordt om in te stemmen met plaatsing van de 
projecten en producten in het Meerjarenuitvoeringsprogramma en daarbij het bestuurlijk 
trekkerschap te accorderen. De vergadering herkent zich in de onderdelen en prioritering. De 
voorzitter constateert dat wordt ingestemd met de werkwijze voor het up-to-date houden van het 
Meerjarenuitvoeringsprogramma en de lijst van projecten en meekoppelkansen; 

De heer Rood meldt dat de geplande oplevering van het adviesdeel van ecologisch beheerplan is 
vertraagd door ziekte van de onderzoeker/opsteller. De eerste twee deelproducten: het onderzoek en 
de conclusies zijn al beschikbaar. Het derde –advies-onderdeel voor het dagelijks beheer en de 
onderhoudsbestekken, wordt medio december verwacht. Bespreking met de stakeholders kan dus pas 
begin 2022 plaatsvinden. 

Het algemeen bestuur besluit 
1. In het kader van de P&C-cyclus kennis te nemen van de voortgang van het Meerjaren-

uitvoeringsprogramma;
2. Kennis te nemen van de inventarisatie van projecten en producten en de inhoud van het 

bestuurlijk trekkerschap;
3. In te stemmen met de werkwijze met betrekking tot het up-to-date houden van het 

Meerjarenuitvoeringsprogramma en de lijst van projecten en meekoppelkansen;
4. Kennis te nemen van het betrekken van participatie in het kader van uitvoering projecten 

uitvoeringsprogramma;
5. Kennis te nemen van de effecten van de programmakeuzes voor de exploitatiebegrotingen 

en reservepositie voor de komende jaren. 

5 GEBIEDSONTWIKKELING NATUUR EN RECREATIE 
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5 a VOORSTEL MODERNISERING RECREATIEMONITOR EN VOORTGANG DRUKTEMONITOR 

De voorzitter licht toe dat vanaf 2006 bezoekersaantallen van de recreatiegebieden worden gemeten 
en vastgelegd in verschillende systemen, onder andere in de recreatiemonitor. Het voorstel behelst 
het gereedmaken van die beschikbare data voor analyse, uitwisseling en samenwerking met andere 
partijen, waaronder het bezoekersmanagement van de provincie Noord-Holland, wordt eenmalig een 
bedrag gevraagd van € 2.125. 

De heer Breunesse stemt in, maar raadt aan in het vervolg ook onderzoek te doen naar de herkomst 
van de bezoekers. Werken met gps-data geniet zijn voorkeur, uiteraard met respect voor privacy. In 
het algemeen bestuur van het RAUM heeft hij dit ook aan de orde gesteld. 

De heer Gilliam geeft aan dat in een korte notitie over monitoring zal worden aangegeven wat 
mogelijkheden zijn en wat daarvan gezamenlijke voorkeur van deelnemende partijen geniet. 

De voorzitter geeft aan dat de provincie instemt met de voorgestelde besluiten onder de aanvulling 
dat het gaat om het delen van ruwe data die beschikbaar worden gesteld conform nader te bepalen 
afspraken en standaarden. Ook de vraag van de heer Breunesse kan hierbij worden meegenomen. 

Het algemeen bestuur besluit 
1. In te stemmen samen met de andere recreatieschappen in 2022 de huidige recreatiemonitor 

te moderniseren;
2. Kennis te nemen van de mogelijke jaarlijkse besparing op de kosten van de huidige 

recreatiemonitor van € 4.500 (circa 50%). Deze hebben pas effect in de begrotingen vanaf 
2023;

3. De al beschikbare en in de toekomst te verzamelen data te analyseren en beschikbaar te 
stellen voor uitwisseling en samenwerking met andere partijen waaronder het 
bezoekersmanagement (druktemonitor) van de provincie Noord-Holland. Daarvoor 
eenmalig een bedrag ter beschikking te stellen van € 2.125. 

5 b VOORSTEL E-BIKE THEMAROUTE OER-IJ

De voorzitter licht toe dat deze OerIJ-themaroute een permanent karakter moet krijgen door deze 
route te bewegwijzeren naar voorbeeld van Landelijke Fietsroutes en andere fiets-themaroutes in het 
land. De OerIJ-themaroute ligt in en binnen de invloedsferen van 4 recreatieschappen in de 
Metropoolregio Amsterdam. Dit is ook afgestemd met de commissie Bewegwijzering Amsterdam. 

Het voorstel gaat uit van het benutten van reeds begrote bedragen voor ontwikkeling van themaroutes 
in 2021 en 2022 voor de inrichtingskosten ad € 14.340,-. Beheer en onderhoud worden onderdeel van 
het onderhoud van het fietsknooppuntennetwerk Laag Holland.

Het algemeen bestuur besluit 

1. Kennis te nemen van de opening van de E-bike route Oer-IJ op maandag 5 juli 2021;
2. In te stemmen met de inrichting en beheer van de Oer-IJ e-bike themaroute;
3. In te stemmen met dekken van inrichtingskosten ad € 14.340 (inclusief btw) uit de begrote 

bedragen voor ontwikkeling van themaroutes in 2021 en 2022;
4. In te stemmen met de gewijzigde beheerkosten ad € 2.468 (inclusief btw) van het fietsknoop-

puntennetwerk. 

5 c MEDEDELING WAARDERINGSONDERZOEK HET TWISKE 

De heer Hegger is blij met respons en uitkomsten van het waarderingsonderzoek. De antwoorden van 
de gebruikers leveren goed bruikbare adviezen op voor de inrichting en het stellen van onderhouds-
prioriteiten. Het waarderingscijfer van 8,7 is een heel mooie bevestiging. Hij spreekt dan ook zijn 
complimenten uit voor het beheer en onderhoud door de medewerkers van het recreatieschap. 
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De heer Monen spreekt eveneens zijn waardering uit, maar stipt wel een punt van zorg aan. Hij geeft 
aan dat de discussies over het samengaan van recreatie en natuur aandacht blijven vragen. Met dit 
onderzoek wordt die spanning in een aantal reacties benoemd.  

De heer Hegger vraagt naar communicatie over het waarderingsonderzoek. De heer Rood meldt dat 
het onderzoek als onderdeel van de vergaderstukken sowieso al openbaar is op de website van het 
Recreatieschap en in persbericht en social media worden ook de uitkomsten van dit onderzoek 
meegegeven. 

De voorzitter zegt dat de provincie heeft gevraagd of in een volgend waarderingsonderzoek een relatie 
kan worden gelegd met doelgroepen uit de leefstijlvinder. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de resultaten en de infographics van het waarderings-
onderzoek onder gebruikers van Het Twiske. 

5 e MEDEDELING ZWERFAFVALCAMPAGNE HET TWISKE 

De voorzitter merkt op dat de campagne werd ingegeven door de enorme afvalpiek in het 
uitzonderlijke coronajaar 2020. Nu, eind 2021 kunnen uit te ervaringen inzamelingsplannen worden 
gemaakt voor 2022. Mogelijk kan er een campagne worden gestart. 
De heer Monen waardeert de resultaten en vraagt ook aandacht voor plaatsen die eerder niet zo in 
beeld waren: de hoek bij de sportvelden, de barbecue-plekken etc. 
De heer Rood antwoordt dat de afvalcampagne bijdraagt aan continue evaluatie van beheer en 
onderhoud.  Informatie over locaties die nog extra bediend moeten worden met afvalbakken, worden 
sowieso meegenomen in de uitvoering. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de evaluatie van de zwerfafvalcampagne die op 18 
september (World Clean Up Day) afliep. 

5 f MEDEDELING VOORTGANG BESTEMMINGSMANAGEMENT PNH 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de laatste stand van zaken van het bestemmings-
management PNH. 

6 CONTRACT BEHEER 

6 a MEDEDELING VOORTGANG EN PROCES ROND VOORGENOMEN VERKOOP AANDELEN RNH

De voorzitter geeft aan dat naar aanleiding van de voorgenomen verkoop van RNH-aandelen, de RvC 
en directie van RNH per brief hebben gereageerd aan Gedeputeerde Staten. De voorgenomen verkoop 
is ook aan de orde geweest in het voorzittersoverleg van 10 november jl. Daar bleek dat er nog steeds 
vragen leven onder de participanten. De gedeputeerde biedt aan, wanneer zij daar behoefte aan 
hebben, met participanten, in gesprek te gaan. 

De heer Hegger heeft hierover vorige keer een uitvoerig betoog gehouden in aanwezigheid van de 
gedeputeerde. Hij kan de brief van de RvC volledig ondersteunen en wacht de reactie van de provincie 
hierop af. De heer Hegger is erg bezorgd dat het beheer en uitvoering van de recreatieve taken gaat 
veranderen wanneer Staatsbosbeheer de beschikking krijgt over de aandelen. Hij voorziet discussies 
over inrichting en beheerprioriteiten en vraagt zich af wat vervolgens de provincie gaat doen met de 
haar bijdrage aan het recreatieschap. Staatbosbeheer hoort in zijn visie het eigenaarschap niet te 
vermengen met beheer. 

De voorzitter maakt graag gebruik van het aanbod voor een gesprek met de gedeputeerde. De heren 
Hegger, Breunesse en Monen sluiten hier graag bij aan als afvaardiging van het recreatieschap Twiske 
Waterland. Dat neemt niet weg dat het aanbod aan elk individueel lid werd gedaan. 
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Het algemeen bestuur neemt kennis van het voornemen van de provincie om te onderzoeken om de 
aandelen in het kapitaal van Recreatie Noord-Holland N.V. (RNH) te vervreemden en de reactie 
daarop van RNH. 

7 MEERJARENBEHEER - GEEN AGENDAPUNTEN

8 ORGANISATIE WAARONDER SCHAPSOVERSTIJGENDE ZAKEN

De voorzitter geeft aan dat op 27 mei jl. het besluit is genomen voor de komst van het Bestuursbureau. 
Vervolgens werd op 8 juli jl. ingestemd met aanpassing van de Organisatieverordening. 
De 3 agendapunten (8a, 8b en 8c) horen bij elkaar en worden gevoegd behandeld.  

8 a VOORSTEL ORGANISATIEVERORDENING I.V.M. BESTUURSBUREAU RECREATIESCHAPPEN

Het viel de heer Breunesse op dat een beslissing op de zienswijzen van verschillende gemeenten nog 
niet is verwerkt in het besluit. De toelichting op besluitpunt 1 geeft ook niet de actualiteit weer. De 
zienswijzeprocedure is inmiddels afgerond en daarom zou dat wel moeten. Hij had voor onderbouwing 
van beslispunt 1 een nota van zienswijzen verwacht. Vermelding in de lijst van ingekomen stukken is 
niet voldoende. De voorzitter beaamt dat. De heer Rood licht dat de voorbereidingstijd krap was. In de 
week voor deze vergadering zijn nog vier zienswijzen zijn ontvangen waarvan zelfs vanmorgen nog de 
reactie van de gemeente Waterland. Van de provincie en gemeente Edam-Volendam zijn geen reacties 
ontvangen. Het is niet de geëigende plek, maar de lijst van ingekomen stukken is wel actueel en bevat 
alle reacties. De huidige bijlage werd overgenomen uit de vergaderstukken van het voorzittersoverleg 
en geeft zoals geconstateerd, niet de actuele stand weer.

De heer Hegger sluit aan bij wat de heer Breunesse zegt, omdat op de lijst van ingekomen stukken niet 
te zien is wat de reactie van het bestuur is op de zienswijzen. 

De heer Monen spreekt zijn onvrede uit over het ontbreken van een ordentelijk lijstje van de 
zienswijzen met daarin het advies hoe daarop te reageren. Hij vindt dat geen recht doen aan de inbreng 
van de gemeenten: slordig. 

De voorzitter zegt dat men zeker niet de indruk wil wekken slordig om te gaan met zienswijzen. 

De heer Breunesse zegt dat het op de lijst van ingekomen stukken goed staat, maar is het eens met de 
heer Monen dat een besluit wordt genomen bij agendapunt 8a. Dit betreft een besluit waarover 
zienswijzen zijn gevraagd aan de verschillende gemeenten. De verwachting is dan ook dat in dat besluit 
de zienswijzen betrokken worden in de argumentatie bij dat besluit en dat daar een reactie op komt. 
In het RAUM is precies hetzelfde proces geweest en daar zat keurig een besluit bij met ook de 
zienswijzen van de verschillende gemeenten en de overwegingen hoe daarmee om te gaan. Het lijkt 
de heer Breunesse goed dit ook hier zo te doen. De heer Breunesse is ook verbaasd over de 
verschillende manieren waar hier bij de verschillende schappen mee om wordt gegaan. De voorzitter 
deelt dit. 

De heer Gilliam sluit zich hier helemaal bij aan en denkt dat RNH hier een steekje heeft laten vallen. 
Het is vanzelfsprekend dat als om een zienswijze wordt gevraagd dat er ook een overzicht wordt 
opgesteld van alle zienswijzen met daarop een overzichtelijke reactie wat het voorstel is daarmee te 
doen en daar vervolgens een besluit over te nemen. Mogelijk dat dit door tijdsdruk hier niet gelukt is, 
maar dit hoort wel op die manier te gebeuren en de heer Gilliam neemt dit mee om dit in één lijn voor 
alle schappen op een gelijkwaardige kwalitatieve manier te doen. 

De voorzitter concludeert dat de nota van zienswijzen vanuit de verschillende gemeenten nog aan de 
toelichting op het besluit moet worden toegevoegd. De heer Hegger sluit zich daarbij aan en 
constateert dat het besluit wel genomen kan worden, omdat geen van de zienswijzen gevolgen hebben 
voor het besluit.
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De voorzitter zegt toe dat bijlage 1 wordt vervangen en een nota van zienswijzen met daarin de wijze 
van reageren aan de vergaderstukken en het verslag wordt toegevoegd.  

Het algemeen bestuur besluit 
1. Kennis te nemen van de stand van zaken van de behandeling van de organisatieverordening 

in de diverse raden en staten. 
2. In te stemmen met de aanpassing van de organisatieverordening i.v.m. het instellen van het 

bestuursbureau voor de recreatieschappen en daartoe de definitieve (ongewijzigde) 
organisatieverordening vast te stellen. 

8 b VOORSTEL DIENSTVERLENINGSOVEREENKOMST BESTUURSBUREAU RECREATIESCHAPPEN

De voorzitter zegt dat dit een vervolg is om invulling te geven aan de organisatieverordening. Gevraagd 
wordt daarom in te stemmen met de Dienstverleningsovereenkomst tussen de Recreatieschappen en 
de provincie Noord-Holland en deze te ondertekenen.  

Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met de dienstverleningsovereenkomst tussen de 
recreatieschappen en de provincie Noord-Holland en deze te ondertekenen. 

8 c VOORSTEL JAARPLAN BESTUURSBUREAU RECREATIESCHAPPEN 2022

Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met het jaarplan 2022 voor het bestuursbureau 
recreatieschappen. 

8 d VOORSTEL VERGADERSCHEMA AC DB AB 2022 

De voorzitter licht toe dat na het aanpassen van het schema (op verzoek van de heer Breunesse), de 
gedeputeerde geen van de drie AB-vergadering kan bijwonen. 

De heer Rood geeft aan dat alle secretariaten zijn geraadpleegd en pas na de vraag van de heer 
Breunesse is aangegeven dat gedeputeerde Zaal toch niet beschikbaar is voor de AB-vergaderingen, 
ook niet voor de eerder voorgestelde data. Er wordt opnieuw een poging gedaan om tot een voor 
ieder passend voorstel te komen. Als dit niet lukt, dan wil de voorzitter overleggen met de heer 
Breunesse en mevrouw Zaal.  

Het algemeen bestuur besluit
1. Kennis te nemen dat de vergaderingen van het dagelijks bestuur voortaan digitaal worden 

gehouden;
2. In te stemmen met het – afhankelijk van de coronamaatregelen – weer fysiek beleggen van 

de AB-vergaderingen in 2022; 
3. In te stemmen met het eenmaal per jaar, buiten de reguliere vergaderronde inplannen van 

een themavergadering / werkbezoek voor het algemeen bestuur; 
4. In te stemmen met het concept vergaderschema 2022. 

8 g MEDEDELING HIGHLIGHTS EN BESTUURLIJKE OPVOLGING VOORZITTERSOVERLEG 1 SEPTEMBER 2021. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de belangrijkste onderwerpen die besproken zijn in het 
voorzittersoverleg van 1 september 2021 en de wijze waarop dit terugkomt op de bestuurlijke 
agenda van Recreatieschap Twiske-Waterland. 

8 h MEDEDELING HIGHLIGHTS EN BESTUURLIJKE OPVOLGING VOORZITTERSOVERLEG 10 NOVEMBER 2021. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de belangrijkste onderwerpen die besproken zijn in het 
voorzittersoverleg van 10 november 2021 en de wijze waarop dit terugkomt op de bestuurlijke 
agenda van Recreatieschap Twiske-Waterland. 
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9 PLANNING & CONTROL 

9 a VOORSTEL NAJAARSNOTITIE 2021

Het algemeen bestuur besluit de Najaarsnotitie 2021 vast te stellen. 

9 b VOORSTEL VERBETERINGEN PLANNING & CONTROLCYCLUS 

Het algemeen bestuur besluit 
1. Kennis te nemen van de verbeteringen die in het boekjaar 2022 in de planning & 

controlcyclus van de schappen worden doorgevoerd: 
a. Realistischer boeken van de kosten voor de inzet van locatiebeheerders/managers 

uitvoering. 
b. Inhoudelijke verbetering van kadernota’s. 
c. Herzien planning voor behandeling van kadernota’s. 

2. De productencatalogus met afkoopsommen en integrale kostprijs nader uit te werken in 
2022 in overleg met het bestuursbureau. 

9 c VOORSTEL KADERNOTA 2023 

Het algemeen bestuur besluit 
1. In te stemmen met de Kadernota 2023;
2. De Kadernota voor een zienswijze aan de raden en Staten aan te bieden. 

10 ACTUALITEIT – GEEN 

11 BESTUURSMEDEDELING VOOR RADEN EN STATEN NA AB

De voorzitter stelt voor om naast de genoemde onderwerpen ‘financiële najaarsstukken’, ‘evaluatie 
meerjarenuitvoeringsprogramma’, ‘stand van zaken uitgifte De Marsen’ ook de ‘cijfers uit het 
waarderingsonderzoek’ toe te voegen. 

De heer Boland stelt voor om bij het onderwerp ‘stand van zaken uitgifte De Marsen’ de bereidheid 
van de kandidaat om de dagbesteding op dezelfde manier voort te zetten iets anders te formuleren, 
omdat het niet om dagbesteding maar om zorg gaat. 
De heer Breunesse merkt op dat de tekst van de ‘stand van zaken uitgifte De Marsen’ op zich een 
correcte maar wel zakelijke mededeling is. Het gaat om een gevoelig onderwerp en in diverse raden 
zijn er vragen over gesteld. Bovendien kan tekst worden aangevuld met de toelichting die de voorzitter 
heeft uitgesproken in het overleg met de ouders. Hiermee worden meer zorgen weggenomen bij de 
betrokkenen. Hij stelt voor om met die blik nog naar het bericht te kijken en dit aan te passen. De heer 
Monen onderschrijft dat. 
De vergadering stemt in met het voorstel om de formulering aan te passen zoals besproken. De heer 
Rood stemt dit af met de voorzitter en de heer Heinrich. 

12 RONDVRAAG 
De gedeputeerde vraagt aandacht voor ganzenbeheer. De voorzitter leest de toelichting en de vraag 
voor: 
“De Faunabeheereenheid Noord-Holland is bezig met de uitvoeringsplannen voor het beheer van 
ganzen en hierover wordt overleg gevoerd met terreinbeheerders. Het Recreatieschap Twiske 
Waterland heeft behoorlijk last van ganzen en wil graag opgenomen worden in de Uitvoeringsplannen, 
zodat het beheer professioneel wordt uitgevoerd. Bestuurlijk is bepaald dat er geen ganzenbeheer 
plaatsvindt in dit gebied. Men is tegen jacht (afschot). Graag wil de gedeputeerde weten of het bestuur 
nog steeds dit standpunt heeft en of het beheergebied van het Recreatieschap Twiske Waterland alsnog 
opgenomen kan worden in de Uitvoeringsplannen voor het beheer van de ganzen. 
De provincie heeft het Faunabeheerplan ganzen 2021-2024 van de Faunabeheereenheid Noord-Holland 
goedgekeurd. Ten opzichte van het vorige faunabeheerplan ganzen is nieuw dat ingezet wordt op 
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gecoördineerd beheer, een vorm van een populatiebeheer gericht op het reduceren van de aan de 
reproductie deelnemende stand ganzen. Uitvoering van dit beheer wordt gedaan door een daarvoor 
ingericht regionaal beheerteam op het juiste moment (vroeg in het voorjaar) en de juiste plek (in en 
rondom natuurgebieden waar koppelvormende ganzen dan vertoeven).” 

De gedeputeerde wil graag horen of het bestuur nog steeds tegen jacht en afschot is en of het 
beheergebied van recreatieschap Twiske Waterland alsnog opgenomen kan worden in de uitvoerings-
plannen voor het beheer van de ganzen. 

De heer Hegger constateert dat dit geen onderwerp is voor behandeling tijdens de rondvraag. Dit had 
al eerder, bij het behandelen van projecten voor het Uitvoeringsprogramma aan de orde moeten 
komen. Hij stelt voor het verzoek met een degelijk voorstel te behandelen met opties en alternatieven 
voor de jacht. 

De heren Breunesse, Monen, Heinrich en de heer Boland sluiten zich hierbij aan. De voorzitter is het 
hier vanuit de gemeente Amsterdam ook mee eens. De vergadering verzoekt de provincie om voor de 
volgende AB-vergadering een voorstel in te brengen voor het beheer van ganzen. Mevrouw Klitsie van 
de provincie –aanwezig als toehoorder- geeft via de chat aan dit door te geven.

De heer Rood vraagt aandacht voor het afscheid van de heer Butter. De voorzitter zegt heeft 
voorafgaand aan de vergadering gesproken met de heer Butter. Hij gaf aan, jammer genoeg niet aan 
deze vergadering te kunnen deelnemen. Hij is druk bezig met het afronden van zijn werkzaamheden 
en afscheid nemen. Het algemeen bestuur wil het afscheid van de heer Butter niet ongemerkt voorbij 
laten gaan. Zijn bijdragen in het algemeen en dagelijks bestuur en het onder de hoede nemen van de 
financiën waren altijd heel waardevol. Dit heeft ook altijd geresulteerd in een hele fijne samenwerking. 
De voorzitter heeft vandaag namens het voltallige bestuur al een enorm boeket bloemen laten 
afleveren als dank. 
De heer Butter heeft aangegeven in het voorjaar van 2022 nog afscheid te willen nemen van het 
dagelijks bestuur. De heer Hegger is het hier niet mee eens, omdat hij hier als AB-lid ook bij wil zijn. 
De voorzitter zal bij de heer Butter aangeven dat het niet geaccepteerd wordt dat hij alleen afscheid 
neemt van het dagelijks bestuur, maar dat het algemeen bestuur hier ook bij betrokken wil worden. 

13 SLUITING 

De voorzitter wenst iedereen een fijne avond en sluit de vergadering om 16.50 uur. 




